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Protokół Nr 6/2019 

posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach 

odbytego w dniu 20 listopada 2019 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: Piotr Gawryluk, Marek Martynowicz, 

Aleksy Roszczenko, Jan Szmuksta, Katarzyna Witoszko oraz Burmistrz Kleszczel Aleksander 

Sielicki, Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk i podinspektor Barbara Wiercińska. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie odbyło się w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Marek Martynowicz. Rozpoczęcie 

posiedzenia nastąpiło o godzinie 11.15. 

Protokołowała Magda Raczkiewicz. 

 

Ad. 1. Przewodniczący Komisji Marek Martynowicz przedstawił następujący projekt 

porządku posiedzenia: 

1) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

2) Informacja o realizacji zadań związanych z utrzymaniem porządku i czystości w gminie 

Kleszczele. 

3) Zaopiniowanie projektów uchwał. 

4) Przedstawienie projektów stawek podatków na 2020 r.: 

a) podatek rolny 

b) podatek leśny  

5) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

6) Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie w zaproponowanym kształcie. 

 

Ad. 2.  Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła informację o realizacji zadań 

związanych z utrzymaniem porządku i czystości w gminie Kleszczele. 

Przewodniczący Komisji Marek Martynowicz zapytał o bilans po podwyżce cen za śmieci 

Burmistrz Aleksander Sielicki odpowiedział, że bilans był robiony przed podwyżką i dodał, 

że ceny za gospodarowanie odpadami w gminie Kleszczele są jednymi z najniższych w kraju. 

Do przedstawionego materiału Komisja nie wniosła uwag. Informacja stanowi załącznik nr 

2 do protokołu. 

 

Ad. 3. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2020 r. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez gminę Kleszczele. 
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Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dodała, że projekt uchwały był uzgodniony ze 

Związkiem Nauczycielstwa Polskiego w Hajnówce. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi 

dzierżawcami. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Opinia Komisji w sprawie projektów uchwał przedstawionych w punkcie 3 stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 4a. Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż do naliczania podatku 

rolnego przyjmowana jest średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy 2020, podana w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 18 października 2019r. W bieżącym roku jest to kwota 58,46 zł/q i taką 

wartość proponuje się do naliczania podatku rolnego. Jest to kwota maksymalna, lecz rada nie może 

podnieść tej kwoty, a jedynie może ją obniżyć. Stawka podatku rolnego od osób fizycznych będzie 

wynosić 146,15 zł/ha przeliczeniowy i 292,30 zł/ha fizyczny.  

 

Ad. 4b Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż do naliczania podatku 

leśnego przyjmowana jest średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały roku 

poprzedzającego rok podatkowy, podana w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 18 października 2019r.. Do naliczania podatku leśnego proponuje się 

przyjęcie kwoty podanej przez GUS w wysokości 194,24 zł/m
3
. Stawka podatku leśnego będzie 

wynosić 42,7328 zł/ha fizyczny. 

Komisja po przeanalizowaniu przedstawionych propozycji stawek podatków na 2020 r. 

opracowała pozytywna opinię w sprawie stawek podatku od nieruchomości rolnego i leśnego, która 

będzie przedłożona na najbliższej sesji  Rady Miejskiej. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 

do protokołu. 

 

Ad. 5. Przewodniczący Komisji Marek Martynowicz wniósł o przyjęcie protokołu z posie-

dzenia odbytego w dniu 5 września 2019 r. bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w 

Urzędzie Miejskim w Kleszczelach oraz obecnie znajduje się na sali posiedzenia.  

Do treści protokołu członkowie Komisji uwag nie wnieśli. Protokół Nr 5/2019 posiedzenia 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy przyjęto jednogłośnie bez uwag. 

 

Ad.6. Przewodniczący Komisji Marek Martynowicz zapytał o konflikt przy remoncie sieci 

wodociągowej przy ul. Kolejowej w Kleszczelach. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że niektórzy mieszkańcy uważają że 

koszty wymiany przyłączy wodociągowych powinna ponieść gmina lub wykonawca.  To nie jest 
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inwestycja, a remont i wymiana przyłączy jest traktowana jak remont. Gmina ma podpisana umowę 

z wykonawcą na wymianę rur azbestowych. Gmina wymienia również przyłącza, jednak tylko 

w granicy pasa drogowego. Przyłącza, które są zaewidencjonowane w Starostwie Powiatowym są 

wymienianie nieodpłatnie w ramach remontu, natomiast te, których nie ma w dokumentacji, są 

wykonywane na koszt właściciela.. Z każdym prowadzone są indywidualne rozmowy. Problemem 

okazały się dawniej wykonane przyłącza, które nie zostały zaewidencjonowane. Wykonanie takiego 

nowego przyłącza od magistrali wymaga finansowania ze strony właściciela nieruchomości.  

Przewodniczący Komisji Marek Martynowicz zapytał o petycję, która wpłynęła do Urzędu. 

Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk mówiąc, że taka petycja wpłynęła 

do wielu samorządów w Polsce. Dotyczy ona wprowadzenia Polityki zarządzania konfliktem 

interesów. Petycją zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, która uznała w/w petycje za 

bezzasadną. Stanowisko Komisji przedłożone będzie na posiedzeniu Rady Miejskiej. 

Radny Marek Markiewicz zapytał o przebudowę drogi Kośna – Pogreby. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że to zadanie jest wpisane do 

projektu budżetu na 2020 r.. Zaznaczył, że trudno będzie sfinansować to zadanie w przyszłym roku, 

gdyż praktycznie na zadania inwestycyjne środków nie ma. 

Radna Katarzyna Witoszko zapytała o to jak długo jeszcze potrwa remont mostu. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że zgodnie z harmonogramem prace 

budowlane mają zakończyć się do 15 grudnia, ale nie jest wiadome ile potrwają odbiory. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki wspomniał również, że w związku z budową sieci 

kanalizacyjnej jest konieczne przeprojektowanie przejścia pod rzeką Nurzec, ponieważ zgodnie 

zobecnymi przepisami rury powinny znajdować się na głębokości 1,5 metra pod dnem rzeki. 

Burmistrz zaapelował o przekazanie mieszkańcom, aby sprzątali przy swoich posesjach. 

Poruszył także problem lisa, który od pewnego czasu pojawił się w Kleszczelach. Żadna instytucja 

nie chce pomóc w odłowieniu zwierzęcia. 

 

Wobec wyczerpania porządku o godzinie 12.25 posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Magda Raczkiewicz 

       Przewodniczący 
 Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 

 

Marek Martynowicz 


